
کاپیتان های تیم ملی شاید 
مجبور به خداحافظی شوند

اشکان دژاگه و 
مسعود شجاعی 
بلاتکلیف ماندند

پنــج روز دیگــر لیــگ بیســت و 
ســوم آغــاز خواهد شــد اما هنوز 
تکلیــف تیــم آینــده دو کاپیتــان 
ســابق تیم ملی مشخص نشده 
است، دو بازیکنی که پنج فصل 
قبــل بــا حضورشــان در تراکتــور 
بمــب نقــل و انتقــالات بودنــد، 

حــالا بلاتکلیــف هســتند.
 شــنیده ها حاکــی از آن اســت 
کــه اشــکان دژاگــه و مســعود 
شــجاعی دو کاپیتــان ســابق تیم 
ملــی قصــد خداحافظــی ندارند 
و منتظرنــد تــا وضعیت شــان در 
روز هــای آتــی مشــخص بشــود.
 اگــر در لیــگ برتــر فوتبــال ایران 
بــه تیمی منتقل نشــوند، شــاید 
لیگ هــای پایین تــر کشــورهای 
عربــی و شــاید هم لیــگ دیگری 
را بــرای ادامــه فوتبــال خــود 
برگزیننــد کــه دور از دســترس 
بــرای ایــن دو بازیکــن بــا توجــه 
به رزومه فوتبالی شــان نیســت.

 پیش از این در خصوص حضور 
اشــکان دژاگــه در تیــم فــولاد، 
علیرضــا منصوریــان اعــلام 
کــرده بــود بــه او نیــاز دارد 
نیســت  مشــخص  و 
ایــن انتقــال در پایــان 
بــه ســرانجام خواهــد 
رســید یا اینکــه خرید 
و  یلــی  ز بر س  کا لــو
علی نــژاد از ســپاهان، 
ن  پیتــا کا یــد  تمد
ســابق تیــم ملــی را لغــو 

. می کنــد
 اشــکان دژاگــه فصــل 
قبــل در فــولاد و مســعود 
شجاعی در هوادار حضور 
داشــتند و عملکــرد خوبی 
بــا توجــه بــه شــرایط ســنی 
خــود به نمایش گذاشــتند.

 البتــه قهرمانــی  ایــن دو و 
احســان حاجی صفــی در 
بــا  ه  م  حذفــی همــرا جــا
تراکتــور و ســاکت الهامــی 
یکــی از اتفاقــات جــذاب 
فوتبــال ایران بــوده و اکنون 
نــه کاپیتان هــای ســابق در 
تبریــز هســتند و نــه تــا ایــن 
لحظــه هیچ کــدام به همراه 
ســاکت الهامــی بــه مــس 
رفســنجان کــوچ کرده اند.

 بایــد منتظــر مانــد و دیــد 
یــن دو  یــا ا مــه آ در ادا
بازیکــن به تیمــی در لیگ 
ایــران کــوچ  می کننــد یــا 
تصمیم دیگری برای خود 

خواهنــد گرفــت.
 گفتــه می شــود مســعود 
رد  شــجاعی احتمــال دا
بــه مــس رفســنجان بــرود 
و بــاز هــم شــاگرد ســاکت 
الهامی شــود اما بعید است 
برای اشــکان دژاگه شــرایط 
حضــور در یــک تیــم لیــگ 

برتــری مهیــا شــود.
 بــه نظــر می رســد قانــون 
ن  یکنــا ز با ن  شــد کــم 
بزرگســال لیــگ برتــر از 
۱۹ باعــث شــد  ۲۱ بــه 
بازیکنانی مثل شجاعی 
و دژاگــه کــه در آســتانه 
خداحافظــی هســتند 
ی  عد مســا یط  ا شــر
بــرای عقد قــرارداد پیدا 
نکننــد. بــا ایــن تفاســیر 
بایــد در چنــد روز آینــده 
منتظــر مانــد و دیــد آنها 
مجبــور بــه خداحافظی 
ینکــه  ا یــا  ند  می شــو
توقعــات خــود را پاییــن 
می آورنــد و در تیم هــای 
کــم  هزینــه حضــور پیــدا 

خواهنــد کــرد.
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آرش قادری

از تراکتور به ذوب آهن

آرش قــادری کــه فصــل گذشــته را در تراکتــور تبریــز ســپری کــرده بــود، بــه 
جمــع سبزپوشــان اصفهانــی اضافــه شــد تــا شــاگرد محمــد ربیعــی شــود. 
قــادری ۲۴ ســاله کــه ســابقه حضــور در تیــم پیــکان تهــران و تیم هــای ملی 
جوانــان و امیــد ایــران را هــم در کارنامــه خــود دارد، حــالا در ذوب آهــن بــه 
دنبال خودنمایی در قلب خط دفاع اســت تا شــانس خود را برای رســیدن 

بــه تیــم ملــی امتحــان کند.

سعید آقایی

بازگشت با بازوبند در تراکتور

ســعید آقایــی، مدافــع چــپ تراکتــور کــه در ایــن فصــل بــار دیگــر بــه جمــع 
سرخپوشــان تبریــزی بازگشــته، در بــازی مقابــل مس رفســنجان بــرای دقایقی 
بازوبنــد ایــن تیــم را در اختیــار داشــت. مدافع چــپ تبریزی ها که در گســترش 
فولاد چهره شــد و در ادامه موفق به حضور در تیم های پرســپولیس، ســپاهان 
و گل گهــر شــده، در ایــن فصــل بار دیگر  پیراهن ســرخ های تبریــزی را در اختیار 
گرفته است و امیدوار است بتواند روزهای خوب خود را در این تیم تکرار کند.

گستاوو واگنین

جدایی از تراکتور تکذیب شد

طــی روزهــای اخیــر شــایعاتی مبنــی بر جدایــی »گســتاوو واگنیــن« وینگــر برزیلی- 
ایتالیایی تراکتوری ها از این تیم مطرح شده است. در این بین حضور مدیر برنامه 
ایــن بازیکــن در تهــران هــم باعث سوء برداشــت شــد تا شــایعه جدایی گســتاوو از 
تراکتور قوت بگیرد. اکنون باشگاه تراکتور با انتشار پیامی در توئیتر با تکذیب این 
موضوع نوشت: »شایعات کذب محض بوده و حضور مدیر برنامه گستاوو واگنین 

در تهــران، بــرای انجام مذاکــرات مربوط به تمدید قرارداد این بازیکن اســت.«
 

در آینه لیگ
فوتبال ایران

تسلیت می گویم به خاطر درگذشت 
بازیکن جوان تیم تان. بازیکنی که 
قرار بود پدیده این فصل لیگ برتر 

باشد اما خیلی زود از دنیا رفت...
 ممنــون از همدردی تــان. مــن فصــل 
گذشته که برای ۸ بازی آخر آمدم در مورد 
بازیکنــان جوان و تیم امید تحقیق کردم. 
۱۰، ۱۲ بازیکــن بــه مــن معرفی شــدند و ۲، 
۳ نفــر را مــد نظــر داشــتم کــه یکی همین 
محمدرضا عجمی پور بود. در واقع او را در 
بازی دوستانه که با امیدهایمان داشتیم، 
دیــدم. آن زمان نمی شــد اســمش را برای 
تیــم رد کنــم و فقــط خواســتم کنــار تیــم 
باشــد. بــه هر حــال اتفاقات جــوری پیش 
رفــت کــه او را بــه تیــم آوردم و همان زمان 
گفتم پدیده و الماس تیم است. شبی که 
ایــن اتفاق افتــاد، بعدازظهــرش بچه های 
برنامــه فوتبال برتر آمدند که خودم گفتم 
برویــد با ایــن بازیکن مصاحبه کنید چون 
پدیــده ایــن فصــل لیــگ برتر اســت. بچه 
بســیار خوبــی بــود. نمی خواســتم دهــات 
بــرود و برایــش خوابگاه گرفتیم که تغذیه 
و خوابــش تحــت کنتــرل خودمان باشــد. 
۹ شــب تمریــن داشــتیم، اینکــه کی رفت 
و کــی ایــن اتفــاق افتــاد را نمی دانــم امــا 
احســاس می کنــم می خواســت هیــأت 
بــرود کــه ایــن اتفاق تلــخ افتــاد. در آبادان 
هم خیابان ها موانع زیادی دارد که ظاهراً 
اینقدر سرعت داشته که نتوانسته کنترل 
کنــد، اول بــا موتــور بــه یک خانــم زد و بعد 
هــم بــه درخت خورد و به کمــا رفت که در 
نهایت هم او را از دســت دادیم. خواســت 
خــدا بــود و مــا هــم احتــرام می گذاریــم. 
مــا فقــط افســوس می خوریــم و تــلاش 
می کنیــم بــه خانــواده اش کمــک ویــژه ای 

داشــته باشیم.
ظاهراً باشگاه صنعت نفت قرار است 

مبلغ قرارداد مرحوم عجمی پور را 
پرداخت کند.

صد درصد. قراردادش را می دهیم.
در مراسم خاکسپاری مرحوم 

عجمی پور آنقدر گریه کردید که انگار 
عضوی از خانواده تان بود.

چون خودم این بازیکن را آوردم و ۵ ماه با 
مــن کار کرد، خیلی برایــم عزیز بود.۳ ماه 
فصل گذشــته و ۲ ماه هم این فصل کنار 
ما بود. شاید باور نکنید آنقدر این بازیکن 
محجوب بود که حتی خجالت می کشــید 
سلام کند. همیشه سر به زیر بود و حرف 
نمــی زد. یــک روز رفتــم کنــارش و برایــش 
کفــش بــردم. فکــر کــردم ســایز پایــش 
مثــل خــودم ۴۱ اســت امــا وقتــی کفــش 
را بــردم گفــت پایــم ۴۴ اســت. گفتــم بــه 
جثه کوچکت نمی خورد پایت ۴۴ باشــد، 
گفت از بس پا برهنه بودم ســایز پایم بالا 
رفــت. واقعــاً مثــل بچه خــودم بــود. آینده 
فوتبــال آبــادان بود. یک روز بــه او گفتم ۲ 
ســال بعــد می آیی آبــادان زندگــی می کنی 
و دیگر روســتا نمی روی. نمی دانستم این 
اتفــاق می افتد. واقعاً تنها بازیکنی بود که 

همه دوســتش داشــتند. معمولاً بازیکن 
جدیــد کــه می آیــد یکســری تــا بیاینــد 
دوســتش داشــته باشــند زمان می برد اما 
این بازیکن از اول در دل همه جا باز کرده 
بــود. همــه جــوره خوب بود، هــم رفتاری و 
هم فنی. وقتی کار فنی داشتیم، اسمش 
را روی تختــه می نوشــتم قایــدی. خودش 
کیــف می کــرد و من خوشــحال می شــدم. 
اتفــاق تلخــی بــود. مــن هــم احساســاتی 
هســتم و واقعــاً برایــم ســخت بود کــه او را 
از دســت دادیم. می دانســتم این بازیکن 
یک ســتاره برای خانواده، آبادان و اســتان 
خواهــد بــود. بــه خاطــر ایــن اتفــاق تلــخ، 
مــن ۴، ۵ روز نتوانســتم تمریــن بــروم. باز 
هــم می گویــم نمی دانــم چــرا ایــن اتفــاق 
افتــاد امــا خواســت خــدا بــود و مــا احترام 

می گذاریــم.
ظاهراً یحیی گل محمدی هم در 

بازی دوستانه، خیلی از این بازیکن 
تعریف و تمجید کرد.

یحیــی گفــت اگر این بازیکــن کمی قدش 
بلندتــر بــود خیلــی فــرق داشــت. همــه 
پرسپولیســی ها از بــازی اش تعجــب کرده 
بودنــد و یحیــی گفت این بازیکن را از کجا 
آوردی؟ بعضی هــا می گویند چشــم خورد 
کــه ایــن اتفــاق افتــاد. نمی دانم چه شــد. 
ولــی ۲، ۳ بــازی دوســتانه کردیــم که همه 
می گفتنــد اعجوبــه اســت. حتــی در بــازی 
دوســتانه بــا چادرملــو بــه اخبــاری گفتــم 
ایــن بازیکــن، قایدی دیگری اســت. همه 

تعریــف می کردنــد از بــازی اش.
خیلی هم جوان بود.

بلــه، ۱۸، ۱۹ ســالش بــود. مــا یک جــوان را 
از دســت دادیم. اگر می ماند خیلی آینده 

درخشــانی داشت.
این مسأله حتماً روی تیم تأثیر 

خواهد گذاشت. تعویق مسابقات به 
سود تیم تان نشد؟

یــک انــدوه و بهــت بــزرگ همــراه تیــم 
اســت. مــن بــه بچه هــا گفتم همیشــه ما 
عزیزترین هــا را از دســت دادیــم و ادامــه 
دادیــم. پــس باید کاری کنیــم که روحش 
شــاد باشــد، با بازی خوب و برد که پاداش 
آن بــه خانــواده این بازیکن برســد. انگیزه 
مضاعــف می شــود. بــرای خــود مــن کــه 
اینطور اســت. عجمی را از دســت دادیم، 
دیگر نباید تیم را از دســت بدهیم. مردم 
ناراحــت هســتند، حداقــل برای آنهــا باید 
تــلاش کنیــم تا تســکین پیــدا کنــد. همه 
بازیکنــان هم قســم شــدند کــه روحش را 
شــاد کنیــم و به خانــواده اش کمک کنیم.

تعویق لیگ به ضررتان بود یا به 
سودتان؟

اگــر خــوب بــود بــرای همــه خــوب بــود و 
اگــر ضــرر داشــت بــرای همــه. خیلی هــا 
می خواســتند لیــگ عقــب بیفتــد. یــک 
ســری می گفتند عقب افتاد که فلان تیم 
بازیکنش برســد، فلان تیم آماده تر شود. 
اگــر با طــرح و برنامه باشــد، کاری کثیف و 
پلید اســت. اگر ضرر بود برای همه باشــد 
و اگر ســود اســت برای همه. همه ســهیم 

باشــیم قابــل احترام اســت.
بازی اول با استقلال است که هنوز 

بحث تماشاگران مطرح است و 

مشخص نشده با تماشاگر است یا 
بدون تماشاگر.

بــازی اول بــا هــر تیمــی همیشــه ســخت 
اســت. در تورنمنتــی کــه ۱۶ تیــم اســت و 
بــا ۱۵ تیــم بــازی می کنیــم فرقــی نمی کند 
چه تیمی اول باشــد و چه تیمی آخر. جام 
حذفــی نیســت کــه بگوییــم قرعــه خــوب 
اســت یــا بد چون باید با همــه بازی کنیم، 
مهم نیســت. بازی اول در خانه اســت و با 
تماشــاگر هم برگزار خواهد شــد. نواقص 
برطــرف شــده و حتــی اگــر بازی هــا بموقع 
انجام می شــد، می توانســتیم با تماشــاگر 

میزبانــی کنیم.
در بازی اول بازوبند مشکی 

می بندید؟
قطعاً.

با توجه به اینکه قرار است این فصل 
بانوان به ورزشگاه بروند، ورزشگاه 

تختی آبادان آمادگی میزبانی از 
بانوان تماشاگر را دارد؟

مــا اولیــن باشــگاهی بودیــم کــه کانــون 
هــواداران بانــوان را معرفی کردیم. ما بعد 
از هر بازی که از ورزشــگاه بیرون می رویم 
زن و بچه زیادی می دیدیم که در ورزشگاه 
می آمدنــد. اینکــه بــه ورزشــگاه بیاینــد 
خیلــی برای ما خوب اســت. آنها خواهران 
و خانواده هــای مــا هســتند و مطمئنــم 
حضور آنها باعث می شــود اتفاقات خیلی 
خوبــی رقم بخورد. مثلاً اینکه بددهنی ها 

و فحاشــی ها کمتــر می شــود.
صنعت نفت این فصل چه هدفی را 

دنبال می کند؟
مــا هدف مــان ایــن اســت کــه مــردم را 
شــاد کنیــم و اتفاقــات پارســال تکــرار 
نشــود کــه دنبــال دعــا و نیایــش و نــذری 
باشــیم و یــک بــرد معمولــی را جشــن 
بگیریــم. می خواهیــم ۷، ۸ بــازی آخــر 
را آســوده خاطر باشــیم کــه بتوانیــم بــه 
بازیکنــان جــوان و نفراتــی کــه کمتــر بازی 
کردند، بازی بدهیم. مطمئناً این شــرایط 

پیــش می آیــد.
بازیکنان عراقی تیم هم آمدند...

آنهــا بســیار می تواننــد بــه تیــم کمــک 
کننــد. کلاً ۴۰، ۵۰ دقیقــه بــا آبادان فاصله 
دارنــد. با ۸۰ درصــد اعضای تیم، همزبان 
هســتند. خیلــی خــوب بــا تیم اخــت پیدا 
کردنــد و می تواننــد بــه تیــم کمــک کننــد. 
تجربــه بــازی ملــی دارنــد و در حالــی کــه 
یــک بازیکــن معمولــی در ایــران دنبال ۱۵ 
میلیــارد اســت، آنهــا با نصف ایــن مبلغ با 

مــا قــرارداد بســتند.
یک سری بازیکن باتجربه را از تیم 
کنار گذاشتید که عجیب بود چون 

رفاقت دیرینه ای با هم داشتید.
مــن رفاقــت را هنــوز دارم. متأســفانه یک 
فوتبالیســت وقتــی کــه او را می خواهــی 
برایــش بهتریــن مربی می شــوی اما وقتی 
کنــار می گــذاری رفتــارش کامــلاً متفــاوت 
می شــود. بازیکنــان باتجربــه خوبــی 
هســتند امــا مــن به دنبــال موفقیــت تیم 
هســتم و خواســتم تیــم جوان تــر شــود. 
بــرای همیــن وقتــی قــرارداد آنهــا تمــام 
شــد، نفــرات جــوان را جایگزیــن کــردم. 
آنهــا فصــل گذشــته خیلــی کمــک کردنــد 

کــه بایــد بگویــم دست شــان درد نکنــد 
امــا فوتبــال حرفــه ای، رفاقــت و دوســتی 
نمی شناســد. ما دوســت هســتیم و حتی 
شــاید آنها دســته گل هم برایم بیاورند. به 
هر حال ۴، ۵ بازیکن باتجربه و انگیزه دار 
حفــظ کردیــم. بازیکنــی که بــه لحاظ فنی 
بــه درد تیــم بخورند و کنار جوان ها کارایی 

داشــته باشــند.
اول کار هم یک مشکل برای تان 

پیش آمد که حتی قهر کردید و 
رفتید. در مورد آن هم صحبت 

می کنید؟
آن اتفاقــی بــود که شــاید خــودم باید بهتر 
رفتــار می کــردم. خبرگزاری هــای خارجــی 
در مــوردش صحبــت کردند که احســاس 
کردم خودم صحبت کنم و توضیح بدهم 
سو ءاستفاده نمی شود. آن بازیکن انتظار 
داشت باشد. با توجه به اینکه سهمیه ها 
کــم شــد، نمی شــد او را نگــه داریــم. بــه 
هــر حــال بــه خیر و خوشــی گذشــت. من 
هیچ وقت حق را ناحق نمی کنم. سرمربی 
تیمی هســتم که مردم انتظار دارند. برای 
همین بازیکنی که ۳ ســال در لیســت بود 

و بــازی نمی کــرد را نگه نداشــتم.
کلاً قانون کم شدن بازیکنان 

بزرگسال از ۲۱ به ۱۹ خوب است؟
جوانان بیشــتر می آیند خیلی خوب است 
و اینکه تعدادی بزرگسال بیرون می مانند 
ســخت اســت. به نظر من قانون به خاطر 
یک ســری تیم ها باز هم عوض می شــود، 
امروز و فردا می آیند می گویند ۲ نفر دیگر 
می توانید اضافه کنید، تا هفته ســوم هم 

تعداد به همان ۲۱ می رســد.
 یعنی فکر می کنید این قانون تا پایان 

فصل پا بر جا نمی ماند؟
نمی ماند.

فکر می کنید مدعیان کسب 
قهرمانی در فصل بیست و سوم چه 

تیم هایی هستند؟
هــر کــه بامــش بیــش، برفش بیشــتر. هر 
تیمــی کــه بیشــتر هزینــه کــرد و بازیکنان 
بهتــری گرفــت می توانــد مدعــی باشــد. 
استقلال، پرســپولیس، سپاهان، تراکتور 
و حتی فولاد و گل گهر سیرجان می توانند 
مدعــی قهرمانــی باشــند و ســهمیه آســیا 
کســب کنند. بقیه هم بــرای میانه جدول 
تــلاش می کننــد. بــه نظر مــن رده پنجم با 
چهاردهــم فرقــی نــدارد. چــون مثــل اروپا 
نیســتیم کــه مثلاً ســهمیه تبلیغات و حق 
پخــش و پــاداش فیفــا یــا ای اف ســی فرق 
داشــته باشــد. ما چهاردهم شدیم جشن 

گرفتیــم امــا تیــم پنجم غمگیــن بود.
اما شما قبلاً نشان دادید هر که 

بامش بیش، برفش بیشتر نیست. 
وقتی با استقلال خوزستان با آن 
بودجه محدود قهرمان شدید...

گاهــی وقت هــا انگیــزه مهم تــر از پــول 
اســت. مثــلاً مــن می گویــم از این دیــوار بالا 
مــی روم. شــما می گویــی اگــر بــالا بــروی بــه 
شــما شــیرینی می دهم. این مســأله به من 
انگیــزه می دهــد و بــالا می روم اما یک پســر 
مایــه دار نمی توانــد از آن دیوار بالا برود. ما با 
استقلال خوزستان قهرمان شدیم و به آسیا 
رفتیم اما تیم هایی که خرج کردند برایشان 

ایــن اتفــاق نیفتــاد. اگــر بازیکــن باانگیــزه 
نداشــته باشــی، نمی توانــی کار کنــی. به 

هــر حــال امیدوارم لیگ خوبی داشــته 
باشــیم و همــکاران مــن رعایــت کنند 

و بــه بــازی و تیــم تشــنج ندهیــم. 
نبایــد انتظــار داشــته باشــیم 

اتفاقاتــی کــه می افتد فقط 
به نفع خودمان باشــد و 

بــا اعتراضات مــان جو 
را مســموم نکنیــم.

عبدالله ویســی در این مدت اخیر شــرایط عجیبی را تجربه کرد. او توانســت کار بزرگی انجام دهد و صنعت نفت را در بدترین حالت ممکن، به شــرایط خوبی برســاند و در لیگ برتر حفظ کند تا آبادانی ها جشــن بگیرند. 
بعــد از آن، قــراردادش را تمدیــد کــرد تــا ایــن رونــد خــوب را ادامــه دهــد و بــاز هم دل مردم آبادان را شــاد کند. ویســی تیم جوان و خوبی بســت و به دنبال رو کردن یــک پدیده در لیگ برتر بود اما اتفــاق ناگواری افتاد و خیلی 
زود محمدرضــا عجمی پــور کــه بــه قایــدی معــروف شــده بــود را از دســت دادنــد. ویســی که در مراســم خاکســپاری عجمی پــور حال عجیبی داشــت و بشــدت گریه می کرد، دربــاره این اتفــاق تلخ، شــرایط صنعت نفت برای 

فصل بیســت و ســوم، مدعیــان لیگ برتر و... صحبت هــای جالبی دارد.

ویسی: اگر تعویق لیگ بابرنامه باشد، کاری پلید و کثیف است

افسوس که یک الماس را از دست دادیم

 zگفت و گو
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ما اولین 
باشگاهی 

بودیم 
که کانون 
هواداران 

بانوان را 
معرفی 

کردیم. ما 
بعد از هر بازی 
که از ورزشگاه 

بیرون می رویم 
زن و بچه زیادی 

می دیدیم که 
در ورزشگاه 

می آمدند. اینکه 
به ورزشگاه 

بیایند خیلی برای 
ما خوب است. 
آنها خواهران 

و خانواده های 
ما هستند و 

مطمئنم حضور 
آنها باعث می شود 

اتفاقات خیلی خوبی 
رقم بخورد. مثلاً 

اینکه بددهنی ها 
و فحاشی ها کمتر 

می شود

سمیرا شیرمردی
خبرنگار


